

**MESYUARAT KEDUA PENGGAL KEEMPAT  
DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG  
YANG KEEMPAT BELAS  
26 NOVEMBER 2021**

**PERKARA : 4(A)53**

**SOALAN LISAN OLEH AHLI KAWASAN TELOK AYER TAWAR  
YB. DATO' MUSTAFA KAMAL BIN AHMAD**

53. Apakah pelan perancangan jangka masa pendek dan panjang untuk membantu rakyat di negeri Pulau Pinang yang terjejas mata pencariannya akibat daripada Perintah Kawalan Pergerakan seperti dibuang kerja?

**YB. PROF. DR. P. RAMASAMY A/L PALANISAMY  
MENJAWAB BAGI PIHAK Y.A.B. KETUA MENTERI**

53. Pelan perancangan jangka masa pendek dan panjang oleh Kerajaan Negeri dalam membantu rakyat Negeri Pulau Pinang yang terjejas mata pencarian adalah seperti berikut:

- (i) Kerajaan Negeri Pulau Pinang menerusi Pusat Bantuan Kerjaya dan Bakat Pulau Pinang (Pusat CAT) telah melaksanakan pepadanan kerja secara berkumpulan (*group job matching*) untuk membantu pencari kerja dengan menjalankan pepadanan jawatan bersesuaian apabila menerima permintaan daripada majikan/syarikat. Pusat CAT akan mendapatkan maklumat tentang jenis pekerjaan untuk syarikat yang mengalami penutupan.

Susulan itu, Pusat CAT akan menjalankan prosedur pepadanan kerja secara berkumpulan dengan syarikat yang memperluaskan operasi;

- (ii) Laman sesawang Pusat CAT menjadi satu titik tumpuan kepada majikan dan juga pencari kerja. Melalui perkhidmatan percuma laman sesawang Pusat CAT ini, pihak majikan dapat mempromosi peluang pekerjaan yang ditawarkan manakala pencari kerja juga dapat memohon pekerjaan yang ditawarkan menerusi laman sesawang tersebut;
- (iii) Bagi individu yang kehilangan pekerjaan, mereka boleh membuat permohonan untuk mendapatkan Skim Insurans Pekerja dan akan memperolehi *ID MyFutureJobs* secara automatik. Seorang *caseworker* akan ditugaskan untuk mengendalikan setiap pencari kerja;
- (iv) Jangkauan kepada agensi-agensi pekerjaan lain secara proaktif bagi memahami peluang-peluang pekerjaan yang

aktif untuk dipanjangkan kepada pencari kerja melalui laman sesawang serta *Facebook* Pusat CAT;

- (v) Kerajaan Negeri Pulau Pinang melalui Pusat CAT terus memainkan peranannya untuk meningkatkan pertumbuhan sumber manusia melalui kempen *My Penang, My Workplace* yang bertujuan untuk membantu golongan yang hilang perkerjaan dan sumber pendapatan. Di bawah kempen ini terdapat beberapa siri webinar bertajuk *Onwards & Upwards: Explore New Careers in Penang* telah dianjurkan oleh Pusat CAT yang disertai oleh syarikat-syarikat di Pulau Pinang bagi memberi perkongsian kepada pencari kerja khususnya golongan yang hilang perkerjaan dan sumber pendapatan, lepasan graduan dan pelajar-pelajar institut pengajian tinggi mengenai peluang pekerjaan yang terdapat di syarikat masing-masing di samping keistimewaan bekerja dengan syarikat-syarikat tersebut. Sepanjang separuh tahun pertama tahun 2021, sebanyak tiga (3) siri webinar telah dianjurkan iaitu pada bulan Mac, Mei dan Ogos yang

melibatkan 12 buah syarikat manakala dua (2) lagi siri akan dijalankan pada suku keempat tahun 2021.

- (vi) Bekerjasama dengan Pertubuhan Keselamatan Sosial (PERKESO) dalam membantu pencari kerja melalui program-program seperti latihan, kaunseling, insentif kewangan dan lain-lain;
  
- (vii) Bekerjasama dengan agensi-agensi lain untuk mempromosikan maklumat tentang peluang pekerjaan yang tersedia seperti dengan Pihak Berkuasa Pelaksanaan Koridor Utara (NCIA) bagi program-program seperti *NCER Strategic Intervention Programme*, *empowerNCER*, JomKerja dan JomNiaga di bawah Pelan Jana Semula Ekonomi Negara (PENJANA) dan *TalentCorp* untuk program *Career Comeback*. Mempromosikan maklumat Pusat Pembangunan Kemahiran Pulau Pinang (PSDC) berkaitan *Graduate Career Acceleration Programme* (GCAP) untuk golongan belia dan siswazah yang menganggur serta program *Train and Place* jangka pendek (1 bulan) ini disasarkan untuk

rakyat Malaysia yang berusia antara 21 hingga 45 tahun. Program GCAP membolehkan peserta mempelajari kemahiran yang diperlukan oleh pihak industry;

- (viii) Selain itu, Kerajaan Negeri turut bekerjasama dengan agensi-agensi lain melalui InvestPenang untuk meneruskan usaha mempromosi dan menarik pelaburan, sama ada pelabur baharu ataupun penambahan pelaburan daripada pelabur sedia ada, di samping membantu pembangunan Industri Kecil dan Sederhana (IKS) tempatan. Usaha ini akan mewujudkan lebih banyak peluang pekerjaan di Pulau Pinang dan memberi manfaat kepada pencari kerja. Berdasarkan pelaburan yang diluluskan dalam sektor pembuatan di Pulau Pinang dari Januari 2020 sehingga Jun 2021 iaitu sebanyak RM15,398,622,837.00, dianggarkan sebanyak 15,973 peluang pekerjaan akan diwujudkan di Pulau Pinang secara berperingkat bagi tahun-tahun yang akan datang;
- (ix) Selain daripada sektor pembuatan, usaha ditingkatkan dalam mempelbagaikan pelaburan daripada sektor

Perkhidmatan Perniagaan Dunia (GBS) bagi menambah peluang pekerjaan dalam bidang kewangan, teknologi maklumat, seni kreatif, perisian dan sumber manusia yang bernilai tinggi;

- (x) Kerajaan Negeri melalui *Penang Youth Development Corporation* (PYDC) telah melancarkan portal pencarian kerja *We Want You* pada Jun 2020. Sebanyak 463 majikan telah mendaftar dalam platform ini dan mengiklankan sebanyak 990 peluang pekerjaan. PYDC juga telah melaksanakan pameran kerjaya secara maya dengan kolaborasi bersama syarikat *Plexus, Flex dan Prodelcon*; dan

Kerajaan Negeri juga turut melaksanakan program-program bantuan bagi menggalakkan keusahawanan dalam kalangan rakyat Pulau Pinang khususnya kepada pencari kerja. Antara program-program yang dilaksanakan adalah seperti berikut:

(a) Skim Pinjaman Harapan (SPH)

Kerajaan Negeri melalui Perbadanan Pembangunan Pulau Pinang (PDC) telah melaksanakan Skim Pinjaman Harapan (SPH) bermula 2009 sehingga kini. Sehingga Oktober 2021, seramai 3,662 usahawan/penerima bantuan pembiayaan mikro kredit yang telah diluluskan dengan jumlah pinjaman sebanyak RM20.37 juta telah disalurkan.

(b) Tabung Usahawan Tani (TUT) Negeri Pulau Pinang

Kerajaan Negeri telah memperkenalkan Tabung Usahawan Tani (TUT) Negeri Pulau Pinang yang sebelum ini dikenali sebagai Tabung Usahawan Tani Muda (TUTM). TUT memberi dorongan kepada golongan belia termasuk para graduan untuk menjadikan sektor industri asas tani sebagai kerjaya dan berpotensi sebagai punca pendapatan yang lumayan. Sehingga Julai 2021, sebanyak

RM980,000.00 telah diagihkan kepada 175 orang usahawan untuk menikmati kemudahan kredit ini.

(c) Program Peningkatan dan Pemulihan Ekonomi  
(Bantuan Peralatan)

Program ini adalah untuk peniaga kecil sepenuh masa yang menjalankan perniagaan sekurang-kurangnya satu (1) tahun dan berpendapatan RM3,000.00 sebulan. Bantuan ini diberikan untuk mengembangkan perniagaan sedia ada bagi memperoleh hasil yang lebih lumayan.